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Bijdrage: Uitbesteding exploitatie begraafplaats. 

 

Voorzitter, in het kader van het project op Weg naar de Kern, ligt vanavond een raadsvoorstel voor ons, dat 

voorstelt om het beheer van de begraafplaats te verzelfstandigen of te deregulering en uit te besteden aan een 

mogelijk commerciële marktpartij. 

 

Het raadsvoorstel komt niet onverwachts uit de lucht vallen. Het maakt deel uit van een aantal projecten die in 

het kader van “op weg naar de kern zijn ingezet “ 

 

Onlangs hebben we het voorstel gehad om de sportaccommodaties op afstand te zetten, de aanbesteding loopt 

nog, het groen onderhoud is al uitbesteed en ook het Natuur en Milieucentrum is overgeheveld naar de 

Milieudienst en de onderhandeling m.b.t. de exploitatie van het Slot heeft onlangs de eindstreep behaald. 

Daar komt bij dat ook de gemeentelijke organisatie zelf op dit moment van structuur en inhoud aan het 

veranderen is.  

 

Toch is dit raadsvoorstel geen gewoon voorstel, zoals de anderen die ik al genoemd heb. 

 

Tijdens het doornemen van dit raadsvoorstel en de argumenten die tijdens de Ronde Tafel naar voren zijn 

gebracht beklemtoonde dat nog eens temeer dat het gaat om een gevoelig punt voor de fractie van de 

ChristenUnie/SGP. 

 

En ik zal u zeggen waarom: 

 

En hoe langer ik er over dit raadsvoorstel liep te peinzen, des te meer kwam er een zin in mijn gedachte, die luidt 

“onderzoekt alles, maar behoud het goede”.  

In eerste instantie dacht ik dat het een spreuk was uit het Spreukenboek in de Bijbel, maar daar kon ik hem niet 

vinden, wel in een brief in  het NT en wel van de hand van Paulus als hij zich in een brieftricht tot de Griekse 

gemeente Thessalonica.  

 

En toen ik dat hoofdstuk met die passage nog eens las bleek het geheel te staan in de context van de terugkomst 

van Christus. ( 2 Thess 5: 21). En u begrijpt dat begraven, begraafplaats en wederkomst van Christus het hart is 

van het Christelijk geloof. Daarom is voor mijn fractie een begraafplaats meer dan een gewone plaats. 

 

Dat verklaart ook het feit dat ik jarenlang bij de algemene beschouwingen mijn zorgen heb geuit over de sterke 

tariefsstijgingen. Ik heb toen de vraag wel eens gesteld dat wanneer het zo doorgaat mensen vanwege financiële 

motieven zich genoodzaakt zagen om tot een crematie over te gaan. 

 

Toch hebben de sterke stijgingen er toe bijgedragen dat de algemene begraafplaats er ordelijk en netjes bijligt. 

We hebben als gemeente veel gemeenschapsgeld gestoken in het vernieuwde en uitgebreide aulacomplex en nu 

zouden we dat overdragen aan een economische marktpartij?. Ook de uitbreiding staat gepland waarmee over een 

niet te lange tijd een aanvang kan worden gemaakt als er boscompensatie kan worden gerealiseerd. 

 

Voorzitter, ik heb me verbaasd over de gang van zaken rondom de gesprekken die gevoerd werden met de 

Vereniging Betrokkenen Algemene Begraafplaats Zeist en de plotselinge inmenging van marktpartijen. 

 

Moet ik hieruit concluderen dat het college op twee schaakborden aan het spelen was en zo ja, was de Vereniging 

Betrokkenen Algemene Begraafplaats Zeist daarvan op de hoogte. 

Ben u het met mij eens dat het toch wel wrang overkomt dat men plotseling met grote marktpartijen 

geconfronteerd wordt en dan een aanbieding krijgt om de mogelijke aanbiedingen mee te beoordelen. Dat kunt u 

toch niet verlangen van hen die willen dat de gemeente de zorg blijft houden voor haar eigen begraafplaats en 

welke vereniging spreekt namens vele Zeistenaren. 

 

 



 

 

        

 

Voorzitter, 

 

Het project op Weg naar de Kern gaat uit van een klantgericht werken, een flexibele begroting en een 

slagvaardiger gemeentelijk apparaat. 

Voor de begraafplaats moet dit verder een kwaliteitsimpuls opleveren en verdere professionalisering. Wat 

mankeert er aan de kwaliteit van de begraafplaats en wat kan er nog verder geprofessionaliseerd worden. Het is 

en blijft toch een algemene begraafplaats waar de gemeente volgens de Wet op de Lijkbeschouwing een 

begraafplicht heeft. 

 

Uit het raadsvoorstel blijkt dat de begraafplaats en graven een economische waarde heeft van 4,4 miljoen euro. 

Dat kan best het geval zijn, maar mijn fractie heeft grote moeite met zo’n taxatie. Moeten we op deze manier geld 

verdienen ? Dit gaat de fractie van de ChristenUnie/SGP te ver. 

 

Een andere vraag die volgens mijn fractie tegenstrijdig is met het raadsvoorstel en de nota Uitbesteding 

begraafplaats is het gegeven of er wel of geen crematorium gevestigd kan worden. Volgens het raadsvoorstel lijkt 

de provincie dat niet toe te staan maar in de nota onder punt 2.3 h mogelijk weer wel. En een commerciële partij 

zal alles in het werk stellen om dit wel mogelijk te maken in de toekomst en daar zit mijn fractie niet op te 

wachten. 

 

Reservering/voorzieningen 

De vraag wordt opgeroepen in de nota of de huidige hoogte van de voorziening voldoende is om de 

onderhoudsverplichtingen te dekken ?. Als dit nu al een vraag is, is dat voor een commerciële partij een 

zekerheid. Want het woord “kostendekkend” komt in het woordenboek van een commerciële partij niet voor. 

 

Personeel: 

Voor mij is die opsomming onduidelijk. Het gaat om 5,5 fte, maar op 1/8/08 zou er iemand die in het rijtje staat 

vertrokken zijn. Er is weer een fte ingezet voor adm. werkzaamheden. Die telt weer voor de helft ?. Viel die adm. 

kracht altijd al onder het vaste bestand zo niet, waarom dan nu plotseling wel ?. Graag uitleg hierover. 

 

Blz. 2 raadsvoorstel: Voor de overdracht behoeven de tarieven niet verhoogd te worden aangezien er voldoende 

ruimte is in exploitatierekening en ook op het vlak van de overheadkosten zit nog ruimte ?. 

 

Maar als een marktpartij wel efficiënter kan werken, waarom de gemeente dan niet. Kennelijk zit er ruimte in de 

overheadkosten, dus kunnen de mogelijk ook structureel een bijdrage leveren aan de opbrengst van 51.000 euro. 

 

 

 

Tot slot: 

 

Gelet op de marginale opbrengst, de gevoeligheden, de wens van vele Zeistenaren,  roept mijn fractie alle andere 

fracties op de begraafplaats niet uit te besteden maar het blijven zien als een gemeentelijke taak. 

 

Ik zeg het nog eens, maar dan vanuit een nuchtere zakelijke kijk, onderzoek alle dingen, maar behoud het 

goede. 
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